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Dames en Heren,

De commissie voor Financiën en Begroting heeft 
tijdens haar vergadering van dinsdag 13 juli 2021 een 
gedachtewisseling gehouden met de staatssecretaris voor 
Begroting en Consumentenbescherming, toegevoegd 
aan de minister van Justitie en Noordzee over de stand 
van zaken betreffende de coronaprovisie, interdeparte-
mentale provisie en de provisie nieuw beleid.

I. — STAND VAN ZAKEN BETREFFENDE  
DE CORONAPROVISIE

A. Inleidende uiteenzetting

Mevrouw Eva De Bleeker, staatssecretaris voor 
Begroting en Consumentenbescherming, toegevoegd 
aan de minister van Justitie en Noordzee, verduidelijkt 
dat ze een nieuwe stand van zaken met betrekking tot 
de coronaprovisie voor 2021 komt geven.

De staatssecretaris zal, naast het gedetailleerd over-
zicht van de huidige staat van de coronaprovisie, ook 
een overzicht geven van wat al werd herverdeeld en van 
de nog te herverdelen bedragen. Voorts zal ze stilstaan 
bij de lopende dossiers.

België is het jaar 2021 gestart met een beschikbare 
provisie van 907 miljoen euro. In april werd de coron-
aprovisie met 575 miljoen euro verhoogd en tijdens de 
begrotingscontrole die net werd afgerond, nogmaals 
met 115 miljoen euro.

Ten behoeve van de transparantie heeft de staats-
secretaris ervoor gekozen om voor de verhoging van de 
provisie te werken met kosten die worden ingeschreven 
via specifieke aanpassingsbladen bij de begroting.

Momenteel bedraagt de coronaprovisie 1 miljard en 
402 miljoen euro aan vastleggingskredieten, waarvan 
484 miljoen euro ondertussen werd herverdeeld. Dat 
brengt het beschikbare vastleggingskrediet vandaag 
op 919 miljoen euro.

De staatssecretaris overloopt de maatregelen waar-
voor reeds middelen werden goedgekeurd via vijf 
herverdelingsbesluiten:

— de taskforce “Kwetsbare groepen” werd in het 
leven geroepen naar aanleiding van de beslissing van 
de Ministerraad van 30 oktober 2020 en is van plan 
75 miljoen euro te besteden aan de financiering van 

mesDames, messieurs,

Au cours de sa réunion du 13 juillet 2021, la commission 
des Finances et du Budget a procédé à un échange de 
vues avec la secrétaire d’État au Budget et à la Protection 
des consommateurs, adjointe au ministre de la Justice 
et de la Mer du Nord, sur l’état des lieux concernant la 
provision corona, la provision interdépartementale et la 
provision politique nouvelle.

I. — ÉTAT DES LIEUX CONCERNANT  
LA PROVISION CORONA

A. Exposé introductif

Mme Eva De Bleeker, secrétaire d’État au Budget et 
à la Protection des consommateurs, adjointe au ministre 
de la Justice et de la Mer du Nord, explique qu’elle 
vient présenter un nouvel état des lieux concernant la 
provision corona 2021.

La secrétaire d’ État donnera un aperçu détaillé de 
l’état actuel de la situation de la provision COVID-19, 
un aperçu de ce qui a déjà été réaffecté et de ce qui est 
prêt à être réaffecté, ainsi que les dossiers en cours.

La Belgique a commencé l’année 2021 avec une 
provision disponible de 907 millions d’euros. En avril, la 
provision COVID-19 a été majorée de 575 millions d’euros 
et lors du contrôle budgétaire qui vient d’être finalisé, la 
provision a encore été majorée de 115 millions d’euros.

La secrétaire d’État a choisi une majoration avec des 
coûts spécifiquement prévus via des feuilletons d’ajus-
tement du budget afin d’augmenter la transparence.

Actuellement, la provision corona comporte 1 milliard 
et 402 millions d’euros en crédits d’engagement, dont 
484 millions d’euros ont été réaffectés entre-temps. Ceci 
porte le crédit disponible en engagements à 919 millions 
d’euros aujourd’hui.

La secrétaire d’État souhaite donner un aperçu des 
mesures pour lesquelles des moyens ont déjà été approu-
vés via cinq arrêtés de réallocation:

— la Task Force Groupes vulnérables a été mise 
en place suite à la décision du Conseil des ministres 
du 30 octobre 2020 et prévoit de consacrer 75 millions 
d’euros au financement des nouvelles mesures avec 
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nieuwe maatregelen, die alle tot doel hebben de maat-
schappelijke impact van de coronacrisis op de kwetsbare 
groepen te temperen;

— 33,1 miljoen euro van de beschikbare enveloppe 
werd al in 2020 uitbetaald. Het voor 2021 uitgetrokken 
budget van 41,8 miljoen euro werd al deels – voor een 
bedrag van 4,5 miljoen euro – toegewezen aan de vol-
gende projecten:

— 2,1 miljoen euro voor de aankoop van computers 
waarmee kinderen in de opvangcentra online les kun-
nen volgen;

— 500 000 euro voor de ondersteuning van mensen 
met een verminderde mobiliteit die telewerken;

— 1,9 miljoen euro voor de ondersteuning van de 
opvang bij intrafamiliaal geweld;

— 6 miljoen euro ten gunste van de oprichting van een 
fonds voor de ontwikkeling van projecten ter bestrijding 
van de digitale kloof;

— voor 2021 is er een enveloppe van 31,2 miljoen euro 
beschikbaar (75 000 000 – 33 121 000 – 10 575 000 euro);

— er werd voorzien in een enveloppe van 2,5 miljoen 
euro waarmee BOSA het telewerken in de volledige 
federale administratie kan helpen ondersteunen;

— er werd in een enveloppe van 6,8 miljoen euro 
voorzien voor de COVID-19-communicatiecampagne, 
die tot in september zal lopen;

— ten gunste van het Federaal Kenniscentrum voor 
de Gezondheidszorg (KCE) werd in een enveloppe van 
2,8 miljoen euro voorzien ter financiering van klinische 
proeven waarin verscheidene COVID-19-behandelingen 
worden getest;

— er werd in een enveloppe van 2,2 miljoen euro 
voorzien ten gunste van instellingen die zwaar door 
COVID-19 werden getroffen;

— voor het departement Volksgezondheid werd in een en-
veloppe van 321,8 miljoen euro aan vastleggingskredieten en in 
een enveloppe van 516,3 miljoen euro aan vereffeningskredieten 
voorzien. Het gaat daarbij voornamelijk om de aankoop van 
vaccins, spuiten en naalden. De kredieten worden eveneens 
voor het beheer van de (strategische) voorraden aangewend. 
Men kan het grote verschil tussen de bedragen van de vast-
legging en de vereffening verklaren door de aankoop van de 
vaccins, waarvoor het budget reeds in 2020 was vastgelegd. 
De commissie heeft tijdens de vorige bespreking gedetail-
leerde informatie aangaande die bedragen gekregen;

pour objectif commun de mitiger l’impact social de la 
crise COVID-19 pour les groupes vulnérables;

— 33,1 millions d’euros de l’enveloppe disponible 
ont déjà été payés en 2020. Le budget de 41,8 millions 
d’euros pour 2021 a déjà été affecté partiellement pour un 
montant de 4,5 millions d’euros pour les projets suivants:

— 2,1 millions d’euros pour l’achat d’ordinateurs 
permettant aux enfants des centres d’accueil de suivre 
les cours en ligne;

— 500 000 euros pour soutenir le télétravail pour les 
personnes à mobilité réduite;

— 1,9 millions d’euros pour soutenir les services 
d’accueil en cas de violence intrafamiliale;

— 6 millions d’euros pour la création d’un fonds des-
tiné à développer les projets de lutte contre la fracture 
numérique;

   — une enveloppe de 31,2 millions d’euros est disponible 
en 2021 (75 000 000 – 33 121 000 – 10 575 000 euros);

— une enveloppe de 2,5 millions d’euros a été prévue 
pour aider BOSA à soutenir le télétravail dans l’ensemble 
de l’administration fédérale;

— une enveloppe de 6,8 millions d’euros a été prévue 
pour la campagne de communication COVID-19, qui 
aura lieu jusqu’en septembre;

— une enveloppe de 2,8 millions d’euros a été prévue 
pour le Centre fédéral d’expertise des soins de santé 
(CFE) pour financer des essais cliniques visant à tester 
différentes modalités de traitement du COVID-19;

— une enveloppe de 2,2 millions d’euros a été prévue 
pour les institutions lourdement touchées par le COVID-19;

— une enveloppe de 321,8 millions d’euros en enga-
gement et 516,3 millions d’euros en engagement a été 
prévue pour le département de la Santé publique. Il s’agit 
principalement de l’achat de vaccins, de seringues et 
d’aiguilles. Il est également utilisé pour la gestion des 
stocks et le stock stratégique. La grande différence entre 
l’engagement et la liquidation s’explique par l’achat de 
vaccins qui étaient déjà engagés en 2020. Le détail de 
ces montants a été fourni à la commission lors de la 
discussion précédente;



52413/001DOC 55

C H A M B R E   4 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2021 2022 K A M E R • 4 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

— er is eveneens in een enveloppe van 735 000 euro 
aan vastleggingskredieten en een enveloppe van 
870 000 euro aan vereffeningskredieten voorzien voor 
de ondersteuning van de juridische dienst van de FOD 
Binnenlandse Zaken. De maatregelen die in de strijd 
tegen het coronavirus via ministerieel besluit werden 
opgelegd, geven immers aanleiding tot veel gerechtelijke 
vervolgingen;

— 300 000 euro voor rechtsbijstand aan de FOD 
Financiën in het kader van de uitbetalingen die het 
reisgarantiefonds tijdens de COVID-19-pandemie heeft 
gedaan en in het kader van de bijstandsverzekering voor 
de ondernemingen in moeilijkheden;

— de toekenning van een tijdelijke premie van 50 euro 
aan begunstigden van bepaalde sociale uitkeringen:

— het gewaarborgd inkomen (GI) voor bejaarden en 
de inkomensgarantie voor ouderen (IGO). Het doel was 
de negatieve gevolgen van de COVID-19-pandemie en 
de ermee gepaard gaande extra kosten voor die kwets-
bare categorieën van mensen te verzachten. Dit budget 
werd aanvankelijk toegekend voor de periode van juli 
tot december 2020. Het werd echter duidelijk dat die 
kwetsbare groepen nog nood hebben aan bijkomende 
steun, gezien de heropflakkering van de epidemie en 
de striktere maatregelen die door de regering werden 
opgelegd. De regering heeft bijgevolg beslist om die 
tijdelijke premie tot in september 2021 te verlengen. Van 
dat bedrag werd reeds 16,4 miljoen euro herverdeeld;

— 306 000 euro bij wijze van kantoorvergoeding voor 
het gerechtspersoneel. Tijdens de periode van 1 januari 
2021 tot en met 31 augustus 2021 ontvangt het gerechts-
personeel een bijkomende forfaitaire kantoorvergoeding 
van 20 euro per maand;

— 1 miljoen euro voor de communicatiecampagne 
tegen partnergeweld, zoals gepland in het federale 
actieplan ter bestrijding van gendergerelateerd en in-
trafamiliaal geweld;

— sinds het begin van de coronacrisis is het lucht-
verkeer fors afgenomen. Als gevolg daarvan dalen de 
inkomsten van Skeyes drastisch, terwijl de uitgaven 
wegens de openbaredienstverplichtingen betrekkelijk 
constant blijven. Wegens die toestand zou Skeyes 
weleens liquiditeitsproblemen kunnen krijgen. Daarom 
kan Skeyes genoodzaakt zijn een lening aan te gaan om 
aan zijn operationele behoeften te voldoen. De kosten 
van 110 miljoen euro berusten op de cashflowprognose 
van Skeyes voor geheel 2021;

— 2,3 miljoen euro voor de met COVID-19 verband 
houdende kosten bij Sciensano;

— il y a également une enveloppe de 735 000 d’euros 
en engagement et 870 000 d’euros en liquidation pour 
le soutien au SPF Intérieur pour le service juridique. 
Les mesures imposées par arrêté ministériel dans le 
cadre de la lutte contre le coronavirus font l’objet de 
nombreuses poursuites judiciaires;

— 300 000 d’euros pour l’assistance juridique au SPF 
Finances dans le cadre des interventions du fonds de 
garantie des voyages dans le contexte de l’épidémie 
COVID-19 et de l’assurance assistance aux entreprises 
en difficulté;

— l’attribution d’une prime temporaire de 50 d’eu-
ros aux bénéficiaires de certaines prestations sociales:

— la garantie de revenus aux personnes âgées 
(GRAPA) et le revenu garanti aux personnes âgées 
(RG). L’objectif était de diminuer les conséquences 
négatives et les coûts supplémentaires de la pandé-
mie COVID-19 pour ces catégories vulnérables. Ceci a 
été initialement alloué pour la période de juillet 2020 à 
décembre 2020. Cependant, il est devenu clair que ces 
groupes vulnérables ont encore besoin d’un soutien sup-
plémentaire, compte tenu de la résurgence de l’épidémie 
et des mesures plus strictes prises par le gouvernement. 
Le gouvernement a donc décidé de prolonger cette prime 
temporaire jusqu’en septembre 2021. Sur ce montant, 
16,4 millions d’euros ont déjà été réaffectés;

— 306 000 euros comme indemnité de bureau 
pour le personnel judiciaire. Pour la période du 1er janvier 
2021 jusqu’au 31 août 2021, le personnel judiciaire reçoit 
une indemnité forfaitaire de bureau complémentaire de 
20 euros par mois;

— 1 million d’euros pour la campagne de commu-
nication contre la violence conjugale, comme pré-
vu dans le plan d’action fédéral de lutte contre les vio-
lences de genre et intrafamiliales;

— depuis le début de la crise corona, le trafic aérien 
a diminué de façon spectaculaire. En conséquence, les 
revenus de Skeyes diminuent de manière drastique, 
tandis que ses dépenses dues à ses obligations de ser-
vice public restent relativement constantes. À cause de 
cette situation, Skeyes risque d’avoir des problèmes de 
liquidités. Pour cette raison, Skeyes pourrait faire appel 
à un prêt pour assurer ses besoins opérationnels. Le 
coût de 110 millions d’euros est basé sur les prévisions 
de liquidités de Skeyes pour toute l’année 2021;

— 2,3 millions d’euros pour les coûts liés à la COVID-19 
auprès de Sciensano;
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— 475 000 euro op de vastlegging voor de winter-
opvang in 2020;

— 101 000 euro voor het Federaal Voedselagentschap 
ten behoeve van de terugbetaling van de kosten in ver-
band met de werking en met het gebouw, zulks in de 
strijd tegen COVID-19;

— 951 000 euro voor de samenwerking met het Rode 
Kruis en met Dokters van de Wereld, alsook 300 000 euro 
voor de vier steden om de verspreiding van COVID-19 
te verminderen en om de sociale dienstverlening aan 
de kwetsbaarste doelgroep van dak- en thuislozen te 
garanderen;

— de combinatie van de toegenomen psychosociale 
risico’s bij de werkenden (onder meer overmatige stress 
en burn-outs) met de emotioneel uitermate belastende 
situatie van een heropstart van onze economie na 
COVID-19 vereist bijkomende aandacht vanuit het beleid 
voor de mentale gezondheid van alle werkenden. De 
gevraagde budgetten zullen ten eerste worden inge-
zet voor een nationale bewustmakingscampagne die 
de zelfredzaamheid moet bevorderen, en ten tweede 
specifiek gericht zijn op de werkgevers uit de verschil-
lende sectoren teneinde maatregelen te stimuleren die 
bewustmaking bewerkstelligen, zelfredzaamheid ver-
hogen, re-integratie ondersteunen en in het algemeen 
de mentale veerkracht bevorderen. De totale kosten 
worden geraamd op 3,8 miljoen euro op vastlegging en 
2,1 miljoen euro op vereffening, waarvan reeds 1,8 mil-
joen euro op vastlegging en 928 000 euro op vereffening 
werden herverdeeld;

— aangezien de ambtenaren thuis moeten werken en 
dit extra kosten met zich brengt, heeft de Ministerraad 
beslist een maandelijks bedrag van 20 euro toe te ken-
nen aan de ambtenaren die in de betrokken maand ten 
minste vier dagen telewerken. Het betreft een tijdelijke 
maatregel, die zal gelden van januari 2021 tot augustus 
2021. De begrotingsimpact van die maatregel bedraagt 
8 miljoen euro, geraamd op grond van het aantal amb-
tenaren dat in januari 2021 aan telewerk heeft gedaan;

— 120 000 euro voor het beschermingsmateriaal bij 
de hoven, de rechtbanken en het openbaar ministerie.

Sommige dossiers werden inmiddels goedgekeurd 
maar zijn nog niet in een herverdelingsbesluit verwerkt. 
Die maatregelen zullen worden opgenomen in het eerst-
volgende herverdelingsbesluit:

— 80 000 euro voor het project mentale veerkracht 
op het werk, zoals hierboven al is besproken;

— 475 000 euros sur l’engagement pour l’accueil 
d’hiver en 2020;

— 101 000 euros pour l’Agence fédérale pour la sécu-
rité de la chaîne alimentaire (AFSCA) pour le rembour-
sement des frais liés au fonctionnement et au bâtiment 
dans le cadre de la lutte contre la COVID-19;

— 951 000 d’euros pour la coopération avec la Croix 
Rouge et les médecins du monde, ainsi que 300 000 d’eu-
ros pour les quatre villes afin de diminuer la dispersion de 
la COVID-19 et de garantir le service social aux groupe 
cible le plus vulnérable de sans-abris;

— La combinaison des risques psychosociaux ac-
crus parmi les travailleurs, notamment le stress exces-
sif et les burn-outs, avec la situation émotionnellement 
éprouvante d’un redémarrage post-COVID-19 de notre 
économie, exige une attention politique supplémentaire 
pour la santé mentale de tous les travailleurs. Les bud-
gets demandés seront utilisés, d’une part, pour une cam-
pagne de sensibilisation nationale visant à promouvoir 
l’autonomie et, d’autre part, spécifiquement dans les dif-
férents secteurs d’employeurs pour stimuler les mesures 
qui sensibilisent, augmentent l’autonomie, soutiennent 
la réintégration et, en général, favorisent la résilience 
mentale. Le coût total est estimé à 3,8 millions d’euros en 
engagement et 2,1 millions d’euros en liquidation, dont 
1,8 million d’euros en engagement et 928 000 d’euros 
en liquidation ont déjà été redistribués;

— les fonctionnaires étant amenés à travailler à domi-
cile et à supporter des coûts supplémentaires, le Conseil 
des ministres a décidé d’accorder une somme mensuelle 
de 20 euros aux fonctionnaires qui télétravaillent au 
moins quatre jours dans le mois en question. Il s’agit 
d’une mesure temporaire qui s’appliquera de janvier 
2021 à août 2021. L’impact budgétaire de cette mesure 
est de 8 millions d’euros, estimé sur base du nombre de 
fonctionnaires en télétravail en janvier 2021;

— 120 000 euros pour le matériel de protection auprès 
des cours, tribunaux et le ministère public.

Certains dossiers ont entre-temps été approuvés 
mais n’ont pas encore été inclus dans un arrêté de réal-
location. Ces mesures seront incluses dans le prochain 
arrêté de réallocation:

— 80 000 d’euros pour le projet de résilience mentale 
au travail, comme déjà discuté ultérieurement;
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— 306 000 euro voor de ICT-kosten bij de Hulpkas 
voor Werkloosheidsuitkeringen;

— 81 000 euro voor de ereloonstaten van de juridi-
sche dienst bij Binnenlandse Zaken, zoals hierboven 
al is besproken;

— de steun aan de NMBS is bedoeld als compensa-
tie voor de verliezen die wegens de gezondheidscrisis 
in 2019 zijn geleden. Het gevraagde bedrag beloopt 
92 miljoen euro voor het tweede kwartaal en behelst 
een aanvullende compensatie van 6 miljoen euro voor 
het eerste kwartaal. In totaal werd 98 miljoen euro uit-
getrokken om te herverdelen;

— de steun aan Infrabel is eveneens bedoeld om de 
verliezen te compenseren die in het tweede kwartaal van 
2021 werden geleden. Dat bedrag beloopt 10,5 miljoen 
euro.

De staatssecretaris heeft getracht een overzicht op te 
maken van alle dossiers die reeds door de Ministerraad 
zijn goedgekeurd, maar waarvoor om specifieke redenen 
is beslist die bedragen nog niet uit te betalen en ze in 
de provisie te laten.

Zij heeft alle ministers verzocht haar een overzicht te 
verstrekken van alle dossiers die zich in de komende 
maanden nog zullen aandienen. De staatssecretaris deelt 
de commissie al mee dat al die dossiers volledig in dat 
overzicht zijn opgenomen voor de berekening van de 
provisieverhoging. Die dossiers zullen pas in een later 
stadium, bij de indiening ervan, door haar administra-
tie worden verwerkt. Het is dus mogelijk dat sommige 
dossiers uiteindelijk niet zullen worden aanvaard. De 
staatssecretaris probeert op die manier om de provisie 
zo transparant mogelijk te beheren voor alle leden van 
het Parlement; tegelijkertijd moet zij er echter ook voor 
zorgen dat bepaalde projecten geen vertraging oplopen 
wegens financieringsmoeilijkheden.

Hieronder volgt een volledig overzicht van alle dos-
siers waarvoor de staatssecretaris provisiemiddelen 
verschaft. De staatssecretaris geeft bij elk dossier een 
korte toelichting, maar voor nadere bijzonderheden 
verwijst zij naar de bevoegde commissie:

— voor de Task Force kwetsbare groepen verwijst de 
staatssecretaris naar haar eerdere uitleg. In die enve-
loppe voor 2021 is er nog 31,2 miljoen euro beschikbaar;

— 20,8 miljoen euro gaat naar steun aan de kunste-
naars. Het gaat daarbij om twee maatregelen die nog 
verder moeten worden uitgewerkt:

— 306 000 d’euros pour les frais ICT auprès de la 
Caisse auxiliaire de paiement des allocations de chômage;

— 81 000 d’euros pour les honoraires du service juri-
dique de l’Intérieur, comme déjà discuté ultérieurement;

— l’aide à la SNCB est destinée à compenser les pertes 
subies par rapport à 2019 en raison de la crise sanitaire. 
Le montant demandé est de 92 millions d’euros pour le 
deuxième trimestre et une compensation supplémentaire 
de 6 millions d’euros pour le premier trimestre. Un to-
tal de 98 millions d’euros a été prévu pour être réaffecté;

— l’aide à Infrabel vise également à compenser 
les pertes subies au cours du deuxième trimestre de 
2021. Ce montant s’élève à 10,5 millions d’euros.

La secrétaire d’État a essayé de dresser un aperçu 
de tous les dossiers qui ont déjà été approuvés par le 
Conseil des ministres mais où, pour des raisons spé-
cifiques, il a été décidé de ne pas encore verser ces 
montants et de les laisser en provision.

Elle a demandé à tous les ministres de lui fournir un 
aperçu de tous les dossiers qui vont arriver dans les mois 
à venir. La secrétaire d’État souhaiterait déjà informer la 
commission que tous ces dossiers ont été entièrement 
inclus dans cet aperçu pour le calcul de l’augmentation 
de la provision. Ces dossiers ne seront traités par son 
administration qu’à un stade ultérieur, lorsqu’ils seront 
soumis. Il est donc possible que certains de ces dos-
siers ne soient finalement pas acceptés. La secrétaire 
d’État essaie ainsi de gérer la provision de la manière 
la plus transparente possible pour tous les membres du 
Parlement, mais en même temps elle doit veiller à ce 
que certains projets ne soient pas retardés à cause des 
problèmes de financement.

Un aperçu complet de tous les dossiers suit pour   
lesquels la secrétaire d’État fournit des fonds dans la 
provision. La secrétaire d’État donne une brève expli-
cation pour chaque dossier, mais pour plus de détails, 
elle renvoie à la commission compétente:

— pour la Task Force groupes vulnérables, la secré-
taire d’État fait référence à ses explications ultérieures. 
Dans cette enveloppe pour 2021, 31,2 millions d’euros 
sont encore disponibles;

— 20,8 millions d’euros pour l’aide aux artistes. Cela 
concerne deux mesures encore à développer:
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— er wordt een overeenkomst met terugwerkende 
kracht gesloten voor het afspelen van muziek op de werk-
plek. Een en ander vertegenwoordigt 436 000 euro per 
jaar. In 2021 zou voor 2018, 2019, 2020 en 2021 moeten 
worden betaald. In totaal wordt dan ook 1 743 000 euro 
toegekend;

— de Federale Staat zal ongeveer één derde van 
de gedaalde inkomsten uit auteursrechten en naburige 
rechten compenseren. De regels moeten nog verder 
worden uitgewerkt zodat ze alleen gelden voor kunste-
naars in nood;

— sinds april 2020 financiert het KCE niet-commerciële 
multicenter, gerandomiseerde klinische studies om 
verschillende behandelingswijzen van COVID-19 te 
testen. Sinds januari 2021 werd het toepassingsgebied 
uitgebreid naar de studies van vaccins die door de 
Taskforce Vaccinatie worden gesteund en de studies 
van de behandeling van langdurige COVID-19. Voor dit 
pakket wordt zes miljoen euro uitgetrokken;

— sinds het begin van de COVID-19-crisis heeft 
Sciensano meerdere onderzoeksprojecten rond 
COVID-19 gevoerd. Voor de voortzetting van die projecten 
in 2021 en voor het opstarten van nieuwe projecten is 
een totale bijkomende financiering van naar schatting 
22,2 miljoen euro nodig. Van dat bedrag is 17 miljoen euro 
bestemd voor reeds goedgekeurde lopende projecten 
en 5,2 miljoen euro voor nieuwe projecten;

— financiële garanties: De wet van 27 maart 2020 heeft 
de overheden de mogelijkheid geboden een staatsga-
rantie voor een maximaal bedrag van 50 miljard euro 
toe te kennen voor bepaalde kredieten die bestemd zijn 
om de gevolgen van het coronavirus aan te pakken. Dat 
initiële garantiestelsel werd herzien bij de wet van 20 juli 
2020, waarbij de looptijd van bepaalde kredieten werd 
verlengd. Er moet in de nodige kredieten worden voorzien 
voor het geval de banken een beroep zouden moeten 
doen op die garantie. In de context van de aanhoudende 
coronacrisis vraagt de Schatkist dus een verhoging van 
dat krediet ten belope van 18,5 miljoen euro;

— het pan-Europees fonds: het pan-Europees garan-
tiefonds (EGF) is een onderdeel van het alomvattende 
EU-pakket dat door de Europese Raad werd uitgewerkt 
om de COVID-19-pandemie het hoofd te bieden; het 
wordt beheerd door de Europese Investeringsbank (EIB). 
De financieringsbasis van het EGF is een garantie van 
25 miljard euro die door de lidstaten wordt geboden. 
De FOD Financiën vraagt een vastleggings- en vereffe-
ningskrediet van 25 miljoen euro ter compensatie van de 
verwachte verliezen en de bijkomende kosten ingevolge 
het verlenen van deze staatsgarantie in het kader van 
de op Europees niveau ingestelde instrumenten;

— un accord rétroactif est conclu pour l’utilisation 
de la musique sur le lieu de travail. Cela représente 
436 000 d’euros par an. En 2021, il faudrait payer 
pour les années 2018, 2019, 2020 et 2021. Un total de 
1 743 000 d’euros est donc accordé;

— l’État fédéral compensera environ 1/3 de la diminu-
tion des revenus des droits d’auteur et des droits voisins. 
Les règles doivent être développées pour que seuls les 
artistes dans le besoin soient atteints;

— depuis avril 2020, le CFE finance des essais cli-
niques randomisés multicentriques non commerciaux 
visant à tester différentes modalités de traitement de 
la COVID-19. Depuis janvier de cette année, le champ 
d’application a été étendu pour inclure les essais de 
vaccins soutenus par la Task Force Vaccination et les 
essais sur le traitement de la COVID-19 de longue durée. 
6 millions d’euros ont été affectés à cette fin;

— depuis le début de la crise COVID-19, Sciensano a 
mené plusieurs projets de recherche liés à la COVID-19. 
La poursuite de ces projets en 2021 et le démarrage de 
nouveaux projets nécessiteront un financement supplé-
mentaire total estimé à 22,2 millions d’euros. Sur cette 
somme, un montant de 17 millions d’euros est destiné 
aux projets en cours déjà approuvés et 5,2 millions 
d’euros aux nouveaux projets;

— garanties Finances: La loi du 27 mars 2020 a per-
mis aux pouvoirs publics d’accorder la garantie d’État 
pour certains crédits destinés à lutter contre les effets 
du coronavirus, dans la limite de 50 milliards d’euros. 
Ce régime de garantie initial a été révisé par la loi du 
20 juillet 2020, qui a notamment allongé la durée de la 
garantie pour certains crédits. Les crédits nécessaires 
doivent être prévus, au cas où les banques devraient 
faire appel à cette garantie. Dans le contexte de la 
crise corona persistante, la Trésorerie demande donc 
une augmentation de 18,5 millions d’euros de ce crédit;

— le fonds Paneuropéen: Le fonds de garantie paneu-
ropéen (FGP) fait partie du dispositif global de l’Union 
européenne élaboré par le Conseil européen en réponse 
à la pandémie COVID-19 et est géré par la Banque euro-
péenne d’investissement (BEI). La base de financement 
du FGP est une garantie de 25 milliards d’euros fournie 
par les États membres. Le SPF Finances demande un 
crédit d’engagement et de liquidation de 25 millions 
d’euros pour couvrir les pertes attendues et les coûts 
supplémentaires liés à l’octroi de cette garantie d’État 
dans le cadre des instruments mis en place au niveau 
européen;
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— de toekenning van een tijdelijke premie van 50 euro 
voor wie recht heeft op bepaalde socialebijstandsuit-
keringen:

— de inkomensgarantie voor ouderen (IGO) en het 
gewaarborgd inkomen voor bejaarden (GI);

— de inkomensvervangende tegemoetkoming (IVT) 
en/of integratietegemoetkoming (IT);

— het leefloon (RMI) of gelijkgestelde.

Het was de bedoeling de nadelige gevolgen en de 
bijkomende kosten van de COVID-19-pandemie voor 
die kwetsbare groepen te temperen. Die premie werd 
aanvankelijk toegekend voor de periode van juli tot de-
cember 2020. Inmiddels is echter duidelijk geworden 
dat die kwetsbare groepen nog bijkomende steun nodig 
hebben omdat de epidemie opnieuw aan kracht heeft 
gewonnen en de regering strengere maatregelen heeft 
genomen. De regering heeft dus beslist om die tijdelijke 
premie tot september 2021 te verlengen, waardoor de 
geraamde kosten voor het eerste, tweede en derde 
kwartaal van 2021 oplopen tot 203,3 miljoen euro;

— aan de OCMW’s wordt een bijkomende subsidie 
toegekend ten belope van 15 % van het gesubsidieerde 
bedrag van het leefloon. Het gaat dus om een tijdelijke 
verhoging, in het kader van de COVID-19-crisis, van 
het percentage van het leefloon dat door de Staat aan 
de OCMW’s wordt terugbetaald. Dankzij de verlenging 
van die uitzonderlijke steunmaatregel kan worden te-
gemoetgekomen aan de materiële en organisatorische 
behoeften van de OCMW’s. De OCMW’s kunnen die 
bijkomende steun gebruiken om de nieuwe leefloners 
te begeleiden. Die subsidie is bedoeld om de OCMW’s 
te steunen bij het opvangen van de gevolgen van de 
coronacrisis; zij is beperkt in de tijd en betreft alleen de 
leeflonen die werden toegekend aan mensen die sinds 
1 juni 2020 een steunaanvraag hebben ingediend. De 
kosten worden op 61,3 miljoen euro geraamd;

— de psycho-medisch-sociale opvang- en begelei-
dingsopdracht van het federaal centrum in het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest en van de instellingen in de grote 
steden Antwerpen, Gent, Charleroi en Luik moet tot eind 
juni 2021 worden verlengd. Behalve het verlengen van de 
kerntaak van die organisaties, beoogt die maatregel het 
versterken van de lokale acties om daklozen te kunnen 
opvangen naargelang van de omstandigheden en de 
behoeften, waarbij meer bepaald afzonderingsmaatre-
gelen kunnen worden genomen indien iemand positief 
heeft getest. Tot slot is het vooral de bedoeling dat de 
opvangcentra kunnen bijdragen tot een betere organisatie 
van de nationale vaccinatiestrategie, rekening houdend 
met de gefaseerde aanpak en de beschikbaarheid van 

— l’attribution d’une prime temporaire de 50 euros 
aux bénéficiaires de certaines prestations sociales:

— la garantie de revenus aux personnes âgées 
(GRAPA) et le revenu garanti aux personnes âgées (RG);

— l’allocation de remplacement de revenus (ARR) 
et/ou l’allocation d’intégration (AI);

— le revenu d’intégration sociale (RIS) ou assimilé;

L’objectif était de diminuer les conséquences néga-
tives et les coûts supplémentaires de la pandémie 
COVID-19 pour ces catégories vulnérables. Ceci a 
été initialement alloué pour la période de juillet 2020 à 
décembre 2020. Cependant, il est devenu clair que 
ces groupes vulnérables ont encore besoin d’un sou-
tien supplémentaire, compte tenu de la résurgence de 
l’épidémie et des mesures plus strictes prises par le 
gouvernement. Le gouvernement a donc décidé de 
prolonger cette prime temporaire jusqu’en septembre 
2021. Cela résulte en un coût prévu de 203,3 millions 
d’euros pour le trimestre 1, 2 et 3 de 2021;

— subvention complémentaire équivalente à 15 % du 
montant subventionné du revenu d’intégration, octroyée 
aux CPAS. Il s’agit donc d’une augmentation temporaire 
du taux de remboursement du revenu d’intégration par 
l’État vis-à-vis des CPAS dans le cadre de la COVID-19. 
La prolongation de cette mesure exceptionnelle d’aide 
aux CPAS permet de répondre à leurs besoins matériels 
et organisationnels. Les CPAS pourront utiliser cette aide 
complémentaire pour accompagner ces nouveaux bénéfi-
ciaires du revenu d’intégration sociale. Cette subvention, 
visant à soutenir les CPAS face aux conséquences de 
la crise du coronavirus, est limitée dans le temps, d’une 
part, et concerne d’autre part, uniquement les montants 
du revenu d’intégration octroyés aux personnes qui ont 
demandé une aide à partir du 1er juin 2020. Le coût est 
estimé à 61,3 millions d’euros;

— il est nécessaire de prolonger la mission d’accueil 
et d’accompagnement psychomédicosocial du centre 
fédéral en Région de Bruxelles-Capitale et des dispo-
sitifs dans les grandes villes d’Anvers, Gand, Charleroi 
et Liège jusqu’à la fin du mois de juin 2021. En plus de 
prolonger la mission première de ces organisations, 
la mesure vise à renforcer les actions locales en vue 
d’offrir aux personnes sans-abri des solutions d’accueil 
en fonction des circonstances et des besoins, notam-
ment des mesures d’isolement en cas de contagion 
confirmée par un test. Enfin et surtout, il est prévu que 
les centres d’accueil puissent contribuer aux meilleures 
conditions d’organisation de la Stratégie nationale de 
vaccination, compte tenu du phasage et de la disponibilité 
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de door de overheden bestelde vaccins. Om aan die 
doelstellingen te beantwoorden, moeten voor 2,6 miljoen 
euro aan extra middelen aan de organisaties worden 
toegekend.

Die subsidie wordt uitzonderlijk toegekend in het 
raam van de crisismaatregelen om de weerslag van 
de COVID-19-maatregelen te verzachten. De regering 
heeft immers vastgesteld dat de crisis ook de jongeren 
en vooral de studenten heeft getroffen. Bij die groep 
heeft de lockdown tot armoedesituaties geleid. Er werd 
inkomensverlies geleden, bijvoorbeeld omdat er minder 
studentenjobs waren of door studieproblemen.

De OCMW’s moeten dus absoluut worden gesteund 
opdat ze financiële steun of sociale hulpverlening op maat 
van de situatie van de jongeren kunnen bieden om te 
voorkomen dat zij in armoede terechtkomen. Het budget 
wordt onder de OCMW’s verdeeld op basis van een ver-
deelsleutel die rekening houdt met het armoedeniveau 
onder de jongeren in de gemeente, met andere woorden 
op basis van het gemiddelde aantal min 25-jarigen én 
studenten als bedoeld in de wet van 26 mei 2002 betref-
fende het recht op maatschappelijke integratie, aan wie 
tijdens de periode van 1 november tot en met 31 oktober 
2020 een leefloon werd uitgekeerd. Daartoe werd een 
budget van 6,1 miljoen euro uitgetrokken;

— de toepassing van de recente beslissingen van 
de interministeriële conferentie Volksgezondheid heeft 
tot gevolg dat de deelstaten verantwoordelijk zullen zijn 
voor de financiering van de vaccinatiecentra en voor de 
toediening van de COVID-19-vaccins. In het raam van de 
alomvattende financiering van de vaccinatiecampagne 
heeft de interministeriële conferentie Volksgezondheid 
tevens beslist gebruik te maken van de mogelijkheid 
om in een financiering te voorzien via de gezondheids-
zorgverzekering van de deelstaten. Daartoe kan een 
overeenkomst met de betrokken deelstaten worden 
gesloten.

Een ontwerp van koninklijk besluit beoogt de deelstaten 
na het afsluiten van de bijbehorende overeenkomsten 
te voorzien van de nodige financiële middelen om de 
betrokken zorgverstrekkers te financieren. Hierbij zal 
een tegemoetkoming kunnen worden verleend voor de 
medische coördinatie van het vaccinatiecentrum, ten 
belope van 80,34 euro per gepresteerd uur (119,94 euro 
per uur in weekends en op feestdagen), alsook voor 
de toediening van de vaccins door bekwame zorgver-
leners, ten belope van 47,25 euro per gepresteerd uur 
(70,87 euro per uur in weekends en op feestdagen). 
De totale kostprijs wordt geraamd op 80 miljoen euro;

des vaccins commandés par les pouvoirs publics. Pour 
répondre à ces objectifs, des moyens supplémentaires 
doivent être octroyés aux organisations pour un montant 
de 2,6 millions d’euros.

Cette subvention est octroyée à titre exceptionnel dans 
le cadre des mesures de crise visant à mitiger l’impact 
des mesures prises dans la lutte contre la COVID-19, car 
le gouvernement a constaté que cette crise a touché 
également les jeunes et les étudiants en particulier. Pour 
ce groupe, le confinement a provoqué des situations de 
pauvreté par une perte de revenus, par exemple par la 
perte d’emplois d’étudiants, ou des difficultés scolaires.

Il est donc indispensable de soutenir les CPAS afin 
qu’ils puissent attribuer un soutien financier ou une aide 
sociale adaptée à la situation du jeune, pour que celui-ci 
ne tombe pas en situation de pauvreté. Le budget est 
réparti entre les CPAS selon une clé de répartition pre-
nant en compte le niveau de pauvreté des jeunes dans la 
commune, notamment sur base de la somme moyenne 
du nombre de jeunes de moins de 25 ans et d’étudiants 
tels que définis par la loi du 26 mai 2002 concernant 
le droit à l’intégration sociale, qui ont reçu un revenu 
d’intégration durant la période entre le 1er novembre 
2019 et 31 octobre 2020. À cet effet, un budget de 
6,1 millions d’euros a été prévu;

— en application des récentes décisions prises par la 
Conférence interministérielle Santé publique, il s’ensuit 
que les entités fédérées seront responsables du finan-
cement des centres de vaccination et de l’administration 
des vaccins COVID-19. Dans le cadre du financement 
global de la campagne de vaccination, la Conférence 
interministérielle Santé publique a également décidé 
d’utiliser la possibilité de prévoir un financement par 
l’assurance soins de santé des entités fédérées. À 
cette fin, on peut conclure un accord avec les entités 
fédérées concernées.

Un projet d’arrêté royal vise à doter les entités fédé-
rées, après la conclusion des accords correspondants, 
des moyens financiers nécessaires au financement des 
prestataires de soins de santé concernés. Il sera possible 
d’accorder une compensation pour la coordination médi-
cale du centre de vaccination à raison de 80,34 euros 
par heure prestée (119,94 euros par heure le week-end 
et les jours fériés) d’une part, et pour l’administration 
des vaccins par des prestataires de soins compétents 
à raison de 47,25 euros par heure prestée (70,87 euros 
par heure le week-end et les jours fériés) d’autre part. 
Le coût total est estimé à 80 millions d’euros;



112413/001DOC 55

C H A M B R E   4 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2021 2022 K A M E R • 4 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

— een krediet van 230 000 euro is nodig in het kader 
van het verzoek om bijstand van een advocatenkantoor 
met betrekking tot het Garantiefonds Reizen;

— een bedrag van 1,6 miljoen euro voor het laatste 
deel van het federale actieplan “mentale veerkracht op 
het werk”;

— een marge om tegemoet te komen aan de hoger 
dan geraamde terugbetalingen aan de Hulpkas voor 
Ziekte en Invaliditeitsverzekering (HZIV/CAAMI). Het 
betreft hier de kredieten voor de terugbetaling van het 
overheidsaandeel in de medische kosten van personen 
ten laste van het OCMW en voor wie de HZIV in naam en 
voor rekening van de POD Maatschappelijke Integratie 
tegemoet is gekomen.

Voor deze terugbetaling werd als gevolg van de co-
ronacrisis een neerwaarts volume-effect vastgesteld. De 
POD Maatschappelijke Integratie benadrukt echter dat 
die daling tijdelijk is. Veel interventies worden inderdaad 
uitgesteld, maar bij de opheffing van de inperkings-
maatregelen zal dat wellicht niet langer het geval zijn. 
Daarom werd beslist dat, mochten bijkomende kredieten 
nodig zijn, in 2021 een bedrag van maximaal 5 miljoen 
euro aan de interdepartementale provisie zal worden 
onttrokken, gezien de onzekerheid over de ziektekosten 
tijdens de inperkingsmaatregelen;

— de gevraagde compensatie voor de ICT- en wer-
kingskosten kosten betreft meerdere instellingen. Dit 
gaat over 3,2 miljoen euro voor het RSVZ, de RSZ en 
de HVW;

— Belspo beheert het federaal wetenschapsbeleid. 
Zij hebben drie voorstellen ingediend:

— het eerste voorstel is een compensatie van per-
soneelskosten die normaal met eigen middelen betaald 
worden via onder andere de ticketverkoop. Door de 
crisis zijn deze inkomsten ontoereikend. Het gaat hier 
om 2,7 miljoen euro;

— een tweede aanvraag heeft betrekking op de 
rechtstreekse uitgaven in verband met COVID-19. De 
wetenschappelijke instellingen moeten maatregelen 
nemen om aan de opgelegde voorwaarden te voldoen. 
Het gaat hier om 333 000 euro;

— een derde aanvraag van 400 000 euro is ingediend 
ter compensatie van een daling in inkomsten voor 2021, 
wat de geplande tentoonstellingen betreft.

De totale kostprijs wordt geraamd op 3,4 miljoen euro;

— un crédit de 230 000 d’euros est nécessaire dans le 
cadre de la demande d’assistance d’un cabinet d’avocats 
concernant le Fonds de Garantie Voyages;

— 1,6 millions d’euros pour la dernière partie du plan 
fédéral d’action résilience mentale au travail;

— marge pour couvrir les remboursements plus 
élevés que prévus à la Caisse Auxiliaire d’Assurance 
Maladie – Invalidité (HZIV/CAAMI). Ceci prévoit les cré-
dits pour le remboursement de la part de l’État dans les 
frais médicaux des personnes qui dépendent du CPAS 
et pour lesquelles la CAAMI est intervenue au nom et 
pour le compte du SPP Intégration sociale.

Pour ce remboursement, un effet volume à la baisse 
a été observé en raison de la crise corona. Le SPP 
Intégration sociale souligne toutefois le caractère tem-
poraire de cette baisse. En effet, il y a beaucoup de 
reports d’interventions qui pourraient disparaître si les 
mesures restrictives étaient levées. C’est pourquoi, en 
cas de besoin de crédits supplémentaires, il a été décidé 
qu’en 2021, un montant de 5 millions d’euros maximum 
sera prélevé sur la provision interdépartementale, étant 
donné l’incertitude sur les frais médicaux pendant les 
mesures restrictives;

— la compensation demandée pour les frais ICT et 
de fonctionnement concerne plusieurs institutions. Il 
s’agit de 3,2 millions d’euros pour l’INASTI, l’ONSS et 
la CAPAC;

— Belspo assure la gestion de la politique scientifique 
fédérale. Ils ont soumis trois propositions:

— la première proposition est une compensation 
pour les frais de personnel qui sont normalement payés 
avec les fonds propres, notamment via la billetterie. En 
raison de la crise, ces revenus sont insuffisants. Il s’agit 
de 2,7 millions d’euros;

— une deuxième demande concerne les dépenses 
directes liées à la COVID-19. Les institutions scienti-
fiques doivent prendre des mesures pour se conformer 
aux conditions imposées. Il s’agit de 333 000 d’euros;

— une troisième demande de 400 000 d’euros a été 
soumise pour compenser une diminution des recettes 
pour 2021 pour les expositions prévues;

Le coût total est estimé à 3,4 millions d’euros;
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— op 6 december 2016 heeft de Ministerraad besloten 
deel te nemen aan de Wereldtentoonstelling van Dubai. 
Wegens de coronacrisis is die tentoonstelling niet door-
gegaan en werd zij uitgesteld. Dat leidt tot bijkomende 
kosten ten belope van naar schatting 500 000 euro;

— als gevolg van de maatregelen om de corona-
epidemie in te dammen, zagen de reisbureaus zich 
genoodzaakt veel reizen te annuleren. Om kasgeldte-
korten wegens de terugbetaling van de geannuleerde 
reizen te voorkomen, hebben zij vouchers uitgegeven. 
Eén jaar na de uitgifte van de eerste vouchers kan de 
reiziger om terugbetaling verzoeken. De financiële situ-
atie van de reisbureaus is echter nog niet hersteld en 
als de epidemie aanhoudt, zou hun financiële situatie 
hachelijk kunnen blijven. Opdat reizigers hun vouchers 
terugbetaald zouden kunnen krijgen zonder de financiële 
gezondheid van de reisbureaus in gevaar te brengen, 
wordt voorgesteld de reisbureaus een lening toe te 
kennen die uitsluitend bestemd is voor de terugbetaling 
van in aanmerking komende vouchers, dat wil zeggen 
vouchers die zijn afgegeven met toepassing van het 
ministerieel besluit van 19 maart 2020. De totale kostprijs 
wordt geraamd op 250 miljoen euro;

— voor de federale politie wordt voorzien in een be-
drag van 997 000 euro aan vastleggingskredieten voor 
kosten die rechtstreeks verband houden met COVID-19;

— voor Binnenlandse Zaken wordt in een resterend 
budget van 184 000 euro voorzien voor juridische bijstand;

— het gevraagde bedrag van 28 miljoen euro voor 
Fedasil bestaat uit:

— een vereffening van 1,9 miljoen euro uit 2020;

— 9,1 miljoen euro voor rechtstreekse COVID-19-
kosten, zoals de huur van extra sanitaire containers en 
de aankoop van beschermingsmateriaal;

— 17 miljoen euro om te voorzien in bijkomende 
plaatsen om onder 85 % van de maximale opvangca-
paciteit te blijven;

— voor Justitie is in een bedrag van 179 000 euro 
voorzien voor de bijkomende kosten van de extra hygi-
enemaatregelen in de penitentiaire inrichtingen;

— van Justitie heeft de staatssecretaris een aan-
vraag ontvangen voor de compensatie van de kosten 
voor de organisatie van processen op de Justitia-site. 
Als gevolg van de gezondheidscrisis kunnen bepaalde 
processen niet langer plaatsvinden in het Justitiepaleis. 

— le 6 décembre 2016, le Conseil des ministres a 
décidé de participer à l’exposition universelle de Dubaï. En 
raison de la crise corona, cette exposition n’a pas encore 
commencé et a été reportée. Cela entraîne un coût sup-
plémentaire estimé à 500 000 euros;

— en raison des mesures prises pour contenir l’épidé-
mie corona, les agences de voyage ont été contraintes 
d’annuler de nombreux voyages. Pour éviter le risque 
d’un manque de liquidités dû au remboursement des 
voyages annulés, ils ont émis des vouchers. Un an 
après l’émission des premiers vouchers, le voyageur 
peut demander un remboursement. Cependant, la 
situation financière des agences de voyage ne s’est 
pas encore rétablie et, si l’épidémie se poursuit, celles-
ci pourraient demeurer dans une situation financière 
précaire. Afin de permettre aux voyageurs d’obtenir 
le remboursement de leurs vouchers sans mettre en 
péril la santé financière des agences de voyage, il est 
proposé d’accorder aux agences de voyage un prêt 
exclusivement destiné au remboursement des vouchers 
éligibles, c’est-à-dire les vouchers émis en application 
de l’arrêté ministériel du 19 mars 2020. Le coût total est 
estimé à 250 millions d’euros;

— pour la Police fédérale, une intervention de 
997 000 d’euros est prévue en engagements pour les 
frais directement liés à la COVID-19;

— pour l’Intérieur, un budget restant de 184 000 d’euros 
est prévu pour l’assistance juridique;

— le montant demandé de 28 millions d’euros 
pour Fedasil consiste en:

— Une liquidation de 1,9 millions d’euros de 2020;

— 9,1 millions d’euros pour les frais directement liés à 
la COVID-19, comme la location de conteneurs sanitaires 
supplémentaires et l’achat de matériel de protection;

— 17 millions d’euros pour prévoir des places sup-
plémentaires afin de rester en dessous des 85 % de la 
capacité maximale d’accueil;

— pour la Justice, un montant de 179 000 d’euros 
est prévu pour les frais supplémentaires des mesures 
d’hygiène supplémentaires dans les établissements 
pénitentiaires;

— la Secrétaire d’État a reçu une demande de la part 
de la Justice pour la compensation des frais encourus par 
l’organisation des procès sur le site Justitia. En raison de 
la crise sanitaire, certains procès ne peuvent plus avoir 
lieu au Palais de Justice. Une compensation des coûts 



132413/001DOC 55

C H A M B R E   4 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2021 2022 K A M E R • 4 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

Een compensatie van de bijkomende kosten is gevraagd 
voor 2,1 miljoen euro aan vastleggingskredieten en voor 
1,9 miljoen euro aan vereffeningskredieten;

— 2 miljoen euro voor personenvervoer in het derde 
kwartaal. Het betreft de kostprijs van de in uitzicht ge-
stelde tegemoetkoming aan de spoorexploitanten in 
commercieel personenvervoer voor het derde kwartaal. 
Het betreft een lineaire vermindering van 1,50 euro per 
treinkilometer van de heffing voor commercieel perso-
nenverkeer voor bewegingen die daadwerkelijk in België 
plaatsvinden, en een intrekking van de annulatie- en 
reservatiekosten voor de rijpaden;

— 3,4 miljoen euro voor het vrachtvervoer in het 
derde kwartaal. Het betreft de mogelijke kosten voor de 
verlenging in het derde kwartaal van de maatregel die 
de goederenvervoerders per spoor een lineaire reductie 
van 0,75 euro per treinkilometer toestaat, alsook een 
opschorting van de annuleringskosten;

— 1 miljoen euro voor de extra telewerkvergoeding voor 
de ambtenaren. Daarin wordt reeds voorzien tot augus-
tus; de regeling zal worden verlengd tot 30 september;

— tot slot werd in samenspraak met de regering 
voorzien in een marge in de provisie, ten belope van 
32 403 000 euro aan vastleggingskredieten en van 
31 872 000 euro aan vereffeningskredieten. Dankzij die 
marge wordt de mogelijkheid behouden om de provisie 
aan te wenden voor dossiers waarvan thans nog geen 
sprake is. Ter informatie: in het eerste aanpassingsblad 
werd voorzien in een marge ten belope van ongeveer 
36 miljoen euro. Inmiddels werd 4 miljoen euro van die 
marge gebruikt.

De staatssecretaris stelt tot slot dat België het 
jaar heeft aangevat met een provisie ten belope van 
907 000 000 euro. Die werd ondertussen twee keer opge-
trokken. Thans bedraagt de provisie 1 402 783 000 euro 
aan vastleggingskredieten. Van dat bedrag werd reeds 
483 661 000 euro aan vastleggingskredieten herver-
deeld; 109 967 000 euro moet nog worden herverdeeld. 
De dossiers waarop men thans zicht heeft, zijn in totaal 
goed voor 809 975 000 euro.

B. Vragen van de leden

De heer Sander Loones (N-VA) is van oordeel dat het 
interessant zou zijn om alle bedragen in één overzicht 
te gieten.

De spreker vraagt meer toelichting over de communi-
catiecampagne inzake COVID-19. Over welke campagne 
gaat het precies?

supplémentaires a été demandée pour 2,1 millions d’euros 
en engagements et 1,9 million d’euros en liquidations;

— 2 millions d’euros pour le transport de personnes 
au troisième trimestre. Il s’agit du coût de l’intervention 
prévue pour les opérateurs ferroviaires dans le transport 
commercial de passagers au troisième trimestre. Il s’agit 
d’une réduction linéaire de 1,50 par train-kilomètre de la 
redevance pour le transport commercial de passagers 
pour les circulations qui sont effectivement effectuées 
en Belgique et d’une suppression des frais d’annulation 
et de réservation des sillons;

— 3,4 millions d’euros pour le fret au troisième tri-
mestre. Il s’agit du coût potentiel de la prolongation de 
la mesure au troisième trimestre, où les opérateurs de 
fret ferroviaire bénéficient d’une réduction linéaire de 
0,75 d’euros par train-kilomètre et où les frais d’annu-
lation sont également suspendus;

— 1 million d’euros au titre de l’indemnité supplémen-
taire de télétravail pour les fonctionnaires. Celle-ci est 
déjà prévue jusqu’en août et sera prolongée jusqu’au 
30 septembre;

— enfin, en concertation avec le gouvernement, une 
marge de 32 403 000 d’euros en engagements et de 
31 872 000 d’euros en liquidations a été prévue dans 
la provision. Cette marge est prévue pour maintenir la 
possibilité d’utiliser la provision pour des dossiers qui 
n’ont pas encore été prévus. Pour information, une 
marge d’environ 36 millions d’euros a été prévue dans 
le premier feuilleton d’ajustement. Entre-temps, la marge 
a été utilisée à hauteur de 4 millions d’euros.

La Secrétaire d’État conclue que la Belgique a com-
mencé cette année avec une provision de 907 000 000 
d’euros qui a été augmentée deux fois entre-temps. En ce 
moment, on a une provision de 1 402 783 000 d’euros sur 
les engagements. Sur ce montant, 483 661 000 d’euros 
ont déjà été réaffectés du côté des engagements et il 
reste 109 967 000 d’euros à réaffecter. En ce moment, 
l’aperçu des dossiers prévus s’élève à un montant total 
de 809 975 000 d’euros.

B. Questions des membres

M. Sander Loones (N-VA) considère qu’il serait inté-
ressant de regrouper la totalité des montants dans un 
seul aperçu.

L’intervenant souhaiterait avoir davantage de précisions 
concernant la campagne de communication COVID-19. 
De quelle campagne s’agit-il précisément?
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De spreker vraagt of alle bestellingen werden betaald. 
Bepaalde extracontractuele verplichtingen worden be-
twist. Die contracten werden nog niet getekend. Werd 
het overgrote deel van die 516 miljoen euro betaald?

Geldt de kantoorvergoeding ten belope van 20 euro 
alleen voor het gerechtspersoneel?

De spreker vraagt of de steun voor artiesten/auteurs-
rechten de Sabam-vergoeding betreft. Zo ja, dan moet 
dat uitdrukkelijker worden vermeld.

De heer Loones vraagt inzake de budgetten van 
Sciensano meer toelichting betreffende de diverse 
onderzoeksprojecten. Wat wil Sciensano precies doen?

Qua financiële waarborgen wijst de spreker erop dat 
het verstandig zou zijn om over een totaaloverzicht in 
de loop van de jaren te kunnen beschikken. Op grond 
van de totaalcijfers kan immers een meer objectieve 
kijk tot stand komen.

Tot slot vraagt de heer Loones toelichting over de 
marge van 32 miljoen euro.

De heer Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen) heeft een 
praktische vraag: in welke commissie moet de regeling 
betreffende de vouchers van de reisbureaus worden be-
sproken? Is de commissie voor Consumentenbescherming 
dan wel die voor Economie daarvoor geschikt?

De heer Wouter Vermeersch (VB) is het niet eens 
met hoe die provisies worden gebruikt. Het Rekenhof 
is van oordeel dat die uitgaven op de desbetreffende 
begrotingslijnen moeten worden geboekt.

De spreker heeft vier vragen.

Ten eerste vraagt hij meer toelichting over de prijs 
van de vaccinatie. Eerst werd gezegd dat per vaccin 
een vast bedrag zou worden toegekend. Voortaan is 
sprake van een vergoeding per uur. Dat betekent dat 
de traag werkende vaccinatiecentra meer vergoedingen 
zullen krijgen. Zulks is een transfer van Vlaanderen 
naar Wallonië.

Ten tweede werden uit die coronaprovisie opnieuw 
middelen aan Sciensano toegewezen. Het Rekenhof 
liet zich erg kritisch uit over de financiële rapportering 

L’intervenant demande si toutes les commandes 
effectuées ont bien été payés. Il y a des discussions par 
rapport à des engagements contractuels complémen-
taires. Ces contrats ne sont pas encore signés. Parmi 
ces 516 millions d’euros, la majorité est-elle payée?

Concernant l’indemnité de 20 euros pour les frais de 
bureau, est-ce uniquement valable pour le personnel 
judiciaire?

Concernant l’aide aux artistes/droits d’auteurs l’orateur 
demande s’il s’agit de l’indemnité SABAM? S’il s’agit 
de cela, il convient de le mentionner de manière plus 
explicite.

Concernant les budgets de Sciensano M. Loones 
demande s’il est possible d’avoir le détail des pro-
jets de recherche. Qu’est-ce que Sciensano veut faire 
exactement?

Dans le cadre de la garantie finances l’orateur re-
marque il serait judicieux d’avoir la totalité au fil des 
années. Il serait judicieux d’avoir la totalité des chiffres 
pour avoir une vue plus objective.

Enfin M. Loones demande des précisions sur la marge 
mentionnée de 32 millions d’euros.

M. Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen) a une question 
pratique: dans quelle commission faut-il évoquer le point 
relatif aux “vouchers” des agences de voyages? S’agit-il 
de la commission “protection des consommateurs” ou 
de la commission “économie”?

M. Wouter Vermeersch (VB) rappelle qu’il n’est pas 
d’accord avec l’utilisation de ces provisions. La Cour 
des comptes considère qu’il faut inscrire ces dépenses 
dans les lignes budgétaires pertinentes.

L’intervenant a quatre questions.

Premièrement, il souhaiterait avoir davantage de pré-
cisions sur le prix de la vaccination. Il a d’abord été dit 
qu’un montant fixe serait attribué par vaccin. Désormais, 
il est question d’une indemnité par heure. Dans ce cas, 
les centres de vaccination qui travaillent lentement 
recevront davantage d’indemnités. Cela constitue un 
transfert de la Flandre vers la Wallonie.

Sciensano reçoit à nouveau une allocation de cette 
provision corona. La Cour des comptes était très critique 
sur ce reporting financier. Va-t-on verser ces fonds à 



152413/001DOC 55

C H A M B R E   4 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2021 2022 K A M E R • 4 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

van die instelling. Zullen andermaal middelen worden 
toegewezen aan een instelling waarvan het Rekenhof 
zegt dat ernstige vraagtekens kunnen worden geplaatst 
bij de financiële rapportering ervan?

Ten derde wijst de spreker erop dat er geen eenpa-
righeid bestaat over de stopzetting van die steunmaat-
regelen. De PS wil die steunmaatregelen behouden. 
De spreker vraagt hoe het standpunt van de regering 
dienaangaande luidt.

Ten vierde vraagt de spreker of die provisie ten belope 
van 1,4 miljard euro nog zal worden opgetrokken.

De heer Benoît Piedboeuf (MR) is ingenomen met 
de nauwkeurigheid van de door de staatssecretaris 
toegelichte dossiers.

De heer Steven Matheï (CD&V) dankt de staatsse-
cretaris voor het uitvoerige overzicht.

De heer Christian Leysen (Open Vld) vindt de uitspra-
ken van de heer Vermeersch over de vaccinatiecentra 
jammer. Het gaat om mensen die hun vrije tijd opofferen 
voor de gemeenschap.

De spreker vindt een afzonderlijke coronaprovisie nut-
tig. Zulks zal een betere kijk verschaffen op de komende 
begrotingsramingen, zodra de crisis bezworen zal zijn.

De spreker is van oordeel dat de provisie naar behoren 
werd aangelegd. De toekomst van die provisie zal ook 
afhangen van de mate waarin de burgers zich aan de 
regels houden om de pandemie in te dammen.

De heer Wouter Vermeersch (VB) vindt dat bedrijven 
beter geen subsidies krijgen. De spreker begrijpt niet 
waarom een ondoeltreffend bedrijf meer subsidies zou 
krijgen dan een doeltreffend bedrijf.

Mevrouw Gitta Vanpeborgh (Vooruit) is van oordeel 
dat een indicator nuttig zou zijn om te weten in welke 
commissie uitgebreidere informatie kan worden verkregen.

Er is sprake van een telewerkvergoeding voor de 
ambtenaren, alsook van een vergoeding voor het ge-
rechtspersoneel. De spreekster vraagt zich af waarom 
tussen die beide personeelscategorieën een onderscheid 
wordt gemaakt.

Tot slot wil het lid weten of de reserves toereikend 
zullen zijn voor onvoorziene uitgaven.

une instance dont la Cour des comptes dit qu’il y a de 
sérieux points d’interrogation dans le domaine financier?

Troisièmement, l’intervenant constate qu’il n’y a pas 
d’unanimité sur l’arrêt de ces mesures d’aide. Le PS veut 
maintenir ces mesures d’aides. L’intervenant souhaiterait 
connaître la position du gouvernement à ce sujet.

Quatrièmement, l’intervenant se demande s’il y aura 
une augmentation de cette provision d’1,4 milliard d’euros.

M. Benoît Piedboeuf (MR) salue la précision des 
dossiers présentés par la Secrétaire d’État.

M. Steven Matheï (CD&V) remercie la Secrétaire 
d’État pour l’aperçu exhaustif.

M. Christian Leysen (Open Vld) regrette les propos 
de Monsieur Vermeersch au sujet des centres de vac-
cination alors qu’il s’agit de personnes qui donnent de 
leur temps pour la collectivité.

L’intervenant considère qu’il est utile de disposer d’une 
provision corona séparée. Cela permettra d’obtenir une 
meilleure vue des prévisions budgétaires à l’avenir, une 
fois que la crise sera terminée.

L’intervenant a le sentiment que la provision a été 
correctement constituée. L’avenir de cette provision 
dépendra également de la manière dont les citoyens vont 
se conformer aux règles afin d’endiguer la pandémie.

M. Wouter Vermeersch (VB) considère qu’il vaut 
mieux éviter les subsides aux entreprises. L’intervenant 
ne comprend pas la raison pour laquelle une entreprise 
inefficace obtiendrait davantage de subsides qu’une 
entreprise efficace.

Mme Gitta Vanpeborgh (Vooruit) considère qu’il serait 
utile d’obtenir un indicateur pour savoir dans quelle 
commission on peut obtenir les informations détaillées.

Il est question d’une indemnité de télétravail pour 
les fonctionnaires d’une part et une indemnité pour le 
personnel judiciaire d’autre part. L’intervenante s’inter-
roge sur la raison d’opérer la distinction entre ces deux 
types de personnel.

Enfin, l’intervenante s’interroge si la marge de 
manœuvre est suffisante pour combler aux imprévus 
éventuels.
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De heer Marco Van Hees (PVDA-PTB) stelt dat met 
deze interdepartementale provisies een van de fun-
damentele begrotingsbeginselen wordt geschonden, 
namelijk de specialiteit; ook het Rekenhof wijst daar 
jaar na jaar op.

Volgens het lid wordt door die werkwijze eigenlijk de 
parlementaire controletaak belemmerd. De regering 
doet immers wat ze wil, aangezien ze geen enkel de-
tail verstrekt en de begrotingsenveloppes naar eigen 
inzicht benut.

In de bijgewerkte raming zijn de provisies gestegen 
ten opzichte van de aanvankelijke raming, terwijl men in 
principe het tegenovergestelde had mogen verwachten, 
aangezien de regering op het tijdstip van de begrotings-
bijstelling de situatie beter zou moeten kunnen inschatten.

Het lid betreurt de tabellen niet op voorhand te hebben 
ontvangen. Hoe kunnen de volksvertegenwoordigers 
ernstige vragen stellen zonder voorbereiding, zonder 
analyse van de cijfers en zonder vergelijking met andere 
gegevens?

Naast de drie provisies in kwestie zijn er twee andere, 
namelijk:

— de provisie voor de investeringsprojecten in verband 
met het Europees herstelplan (1 250 miljard euro vastleg-
gingskredieten en 200 miljoen vereffeningskredieten);

— de provisie ter bevordering van diversiteit en gelijke 
kansen (154 miljoen euro).

Wat het door de Europese Unie gefinancierde herstel-
plan betreft, heeft de Europese Commissie een gunstig 
advies gegeven; formeel heeft de Europese Raad echter 
nog geen beslissing genomen. Op begrotingsvlak kan 
de provisie derhalve nog niet worden aangepast.

De spreker meent dat de staatssecretaris al zou kun-
nen aangeven welke plannen er zijn voor het gebruik 
van die provisie, in het bijzonder wat de 200 miljoen euro 
vereffeningskredieten voor 2021 betreft.

Wat de provisie “diversiteit en gelijke kansen” binnen 
de federale overheidsdiensten en de instellingen van 
openbaar nut betreft, wil het lid weten hoe hoog de be-
dragen zijn die vanuit die provisie al werden overgemaakt. 
Aan welke federale overheidsdienst of instelling van 
openbaar nut werden zij toegewezen? Welke concrete 
initiatieven werden gefinancierd?

Tijdens de begrotingsaanpassing heeft de staats-
secretaris de provisie voor de indexering geschrapt, 
want bij de voorbereiding van de aanpassing ging men 

M. Marco Van Hees (PVDA-PTB) considère que 
ces provisions interdépartementales sont une violation 
d’un des principes fondamentaux d’un budget, qui est 
la spécialité, comme le rappelle chaque année la Cour 
des comptes.

Selon l’intervenant, ce mécanisme est en réalité une 
entrave au contrôle parlementaire. En effet, le gouver-
nement fait ce qu’il veut; il ne donne aucun détail et 
utilise ces enveloppes budgétaires comme il l’entend.

Entre l’initial et l’ajusté, les provisions ont augmenté 
alors qu’en principe on aurait pu s’attendre à ce qu’elles 
diminuent puisque le gouvernement a, en principe, une 
meilleure connaissance de la situation au moment de 
l’ajustement budgétaire.

Le membre regrette de ne pas avoir reçu les tableaux 
à l’avance. Comment peut-on poser des questions 
sérieuses sans préparation, sans analyse des chiffres, 
sans pouvoir recouper les données?

En plus de ces 3 provisions, il y en a 2 autres:

— la provision pour les projets d’investissements liés 
au plan de relance européen (1,250 milliards d’euros en 
engagement; 200 millions en liquidation);

— la provision pour promouvoir la diversité et l’égalité 
des chances (154 millions d’euros).

Pour le plan de relance financé par l’Union euro-
péenne, la Commission a rendu un avis favorable mais 
le Conseil n’a pas encore pris de décision formelle. Sur 
le plan budgétaire, on ne sait donc pas encore affecter 
la provision.

L’intervenant considère que Madame la Secrétaire 
d’État pourrait déjà indiquer ce qui est prévu pour l’utili-
sation de cette provision et plus particulièrement pour les 
200 millions d’euros de crédits de liquidation sur 2021.

Concernant la provision “diversité et égalité des 
chances” dans les SPF et les organismes d’intérêt 
public: à combien s’élèvent les transferts déjà opérés 
à partir de cette provision? A quel(s) SPF ou OIP ont-ils 
été affectés? Quelles sont les initiatives concrètes qui 
ont été financées?

Lors de l’ajustement budgétaire, la Secrétaire d’État 
a supprimé la provision pour indexation car au moment 
de la préparation de celui-ci, les prévisions prévoyaient 



172413/001DOC 55

C H A M B R E   4 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2021 2022 K A M E R • 4 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

ervan uit dat in 2021 geen indexering zou plaatsvin-
den. Ondertussen blijkt echter uit de prognoses van 
het Planbureau dat de spilindex al in oktober 2021 zou 
worden overschreden (prognose van 4 mei 2021, be-
vestigd door de prognose van 6 juli 2021), wat betekent 
dat de wedden in het openbaar ambt vanaf december 
2021 zullen worden geïndexeerd. De spreker merkt op 
dat de staatssecretaris die indexering nog niet in de 
begroting heeft opgenomen. Hij vraagt welk bedrag voor 
die indexering nodig zal zijn.

Het lid heeft twee vragen over de coronaprovisie.

Volgens het Rekenhof had het bedrag van 110 miljoen 
euro om het voortbestaan van het overheidsbedrijf Skeyes 
(dat instaat voor de veiligheid van het luchttransport) 
op operationeel en financieel vlak te verzekeren, recht-
streeks in de passende basisallocatie kunnen worden 
opgenomen.

Waarom neemt de staatssecretaris dat bedrag niet 
op in de basisallocatie waarvoor het bestemd is, zoals 
wordt aanbevolen door het Rekenhof?

Het gedeelte voor de gezondheidszorg werd berekend 
op basis van een gedetailleerde evaluatie per prestatie 
van de weerslag van het coronavirus op de gezondheids-
zorguitgaven. Om die reden hadden de middelen direct 
kunnen worden vermeld bij de basisallocaties waarvoor 
ze bestemd zijn. De spreker vraagt de staatssecretaris 
waarom zij geen gevolg geeft aan de aanbeveling van 
het Rekenhof.

Voor de spreker lijdt het geen twijfel dat de staats-
secretaris met haar presentatie de terugkeer van een 
besparingsbeleid inluidt. Voor 2022 bepleit zij een varia-
bele inspanning die het dubbele van de vaste inspanning 
zou zijn, terwijl de Europese Unie een versoepeling van 
de begrotingsregels voor 2022 handhaaft; tegelijkertijd 
stelt zij een zo spoedig mogelijk einde van de coronas-
teunmaatregelen in uitzicht, net op een ogenblik dat 
een nieuwe golf opdoemt. Wat is het standpunt van de 
regering hierover?

C. Antwoorden van de staatssecretaris

Mevrouw Eva De Bleeker, staatssecretaris voor 
Begroting en Consumentenbescherming, toegevoegd 
aan de minister van Justitie en Noordzee, geeft aan 
dat de Coronalert-app hoofdzakelijk door de gewesten 
is gefinancierd.

Het onderscheid tussen het gerechtelijk personeel 
en de federale ambtenaren valt te verklaren door het 
feit dat ze elk hun eigen statuut hebben.

que l’indexation n’interviendrait pas en 2021. Toutefois, 
entre temps, les prévisions du Bureau du Plan prévoient 
un dépassement de l’indice-pivot dès octobre 2021 (pré-
visions du 4 mai 2021 confirmées par les prévisions du 
6 juillet 2021), et dès lors une indexation des traitements 
de la fonction publique à partir de décembre 2021. 
L’intervenant fait remarquer que la Secrétaire d’État n’a 
pas encore intégré cette indexation dans le budget. Il 
demande à quel montant correspondra cette indexation.

L’intervenant a deux questions concernant la provi-
sion corona:

La Cour des comptes considère que le montant de 
110 millions d’euros, destiné à assurer la pérennité opé-
rationnelle et financière de l’entreprise publique Skeyes 
(qui assure la sécurité du transport aérien), aurait pu 
être directement inscrit à l’allocation de base adéquate.

Pourquoi la Secrétaire d’État n’inscrit-elle pas ce 
montant à l’allocation de base pour laquelle il est destiné, 
comme le recommande la Cour de comptes?

La partie destinée aux soins de santé a été calculée 
sur base d’une évaluation détaillée, par prestations, 
de l’impact du coronavirus sur les dépenses de soins 
de santé. De ce fait, les moyens pouvait être inscrits 
directement aux allocations de base pour lesquelles ils 
étaient destinés. L’intervenant demande à la Secrétaire 
d’État pourquoi elle ne suit pas la recommandation de 
la Cour des comptes.

Pour l’intervenant, cette présentation démontre bien 
que la Secrétaire d’État sonne le retour de l’austérité. Elle 
prône pour 2022 un effort variable qui serait le double 
de l’effort fixe, alors que l’Union européenne maintient 
un allègement des règles budgétaires pour 2022 et 
aussi la fin des aides corona le plus vite possible alors 
qu’on voit qu’une nouvelle vague est en vue. Quelle est 
la position du gouvernement à ce sujet?

C. Réponses de la secrétaire d’État

Mme Eva De Bleeker, secrétaire d’État au Budget 
et à la Protection des consommateurs, adjointe au 
ministre de la Justice et de la Mer du Nord, explique que 
l’application Coronalert a principalement été financée 
par les Régions.

Concernant la distinction entre le personnel judiciaire 
et les fonctionnaires fédéraux, cela s’explique par le fait 
qu’ils ont des statuts différents.



2413/001DOC 5518

C H A M B R E   4 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2021 2022 K A M E R • 4 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

De marge van 32 miljoen euro heeft betrekking op de 
dossiers die nog niet zijn overgezonden. Mogelijkerwijze 
zullen sommige budgetten niet worden aangewend.

In verband met de vaccinatiekostprijs dient een on-
derscheid te worden gemaakt tussen de kosten voor 
de vaccinatiecentra en de kosten voor het vergoeden 
van de zorgverstrekkers. Dat de zorgverstrekkers per 
uur worden betaald, is normaal. Het gaat om twee af-
zonderlijke bedragen.

Wat de vraag over Sciensano betreft, heeft de staats-
secretaris geen weet van de aangehaalde beweringen. 
Zodra zij hierover nader zal zijn ingelicht, zal zij de com-
missie informeren.

Een hoge vaccinatiegraad is de sleutel om het coro-
natijdperk achter ons te kunnen laten. Zodra die vacci-
natiegraad hoog genoeg is, zijn steunmaatregelen niet 
langer noodzakelijk. Er dient over te worden gewaakt 
dat geen nodeloze maatregelen van toepassing blijven.

Het begrotingstekort moet worden verminderd. Dat 
is een uitdaging van formaat. Niet alle maatregelen zul-
len dus kunnen worden verlengd. Hierbij dient echter 
doelgericht te werk worden gegaan.

De voucherregeling voor de reisbureaus zal in de 
commissie voor Economie, Consumentenbescherming 
en Digitale Agenda worden besproken, zodra hierover 
meer duidelijkheid bestaat.

De staatssecretaris legt uit waarom zij van de coron-
aprovisies gebruikmaakt: zo kunnen de uitgaven bijko-
mend worden gecontroleerd. Men moet met de toch wel 
uitzonderlijke omstandigheden rekening kunnen houden.

De staatssecretaris betreurt de verhoging van de pro-
visie, maar die is het gevolg van de tweede en de derde 
besmettingsgolf. Deze provisie zal worden verminderd 
zodra dit mogelijk is.

Wat de financiering van de investeringen in het raam 
van het relanceplan betreft, is er nog geen herverdeling 
geweest. Momenteel worden de monitoringregels voor 
die fondsen uitgewerkt.

Voor de indexering en de spilindex wordt in de al-
gemene provisie in een bedrag van 57,9 miljoen euro 
voorzien.

Aangaande het bedrag van 110 miljoen euro voor 
Skeyes geeft de staatssecretaris aan dat de wettelijke 
grondslag nog niet voorhanden was en dat dit bedrag 
dus nog niet in de begroting kon worden opgenomen.

La marge de 32 millions d’euros concerne les dossiers 
qui n’ont pas encore été transmis. Il se peut que certains 
budgets ne soient pas utilisés.

Concernant le coût de la vaccination, il convient de 
faire une distinction entre les coûts liés aux centres de 
vaccination et les coûts liés à la rémunération des pres-
tataires. Il est normal que les prestataires soient payés 
à l’heure. Il s’agit de deux montants distincts.

Concernant la question par rapport à Sciensano, la 
Secrétaire d’état n’est pas au courant de ces alléga-
tions. Elle reviendra vers la commission lorsqu’elle aura 
davantage de précisions à ce sujet.

Le taux de vaccination important constitue la clé 
pour sortir de l’ère corona. Dès qu’il y aura un taux de 
vaccination élevé, les mesures de soutien ne seront 
plus nécessaires. Il faudra veiller à ce que les mesures 
inutiles ne restent pas applicables.

Le déficit doit être diminué. Il s’agit d’un grand défi. Par 
conséquent, il ne sera pas possible de reconduire toutes 
les mesures mais il faudra le faire de manière ciblée.

Concernant la question par rapport aux vouchers liés 
aux agences de voyages, cette question sera traitée en 
commission de l’économie dès qu’il y aura davantage 
de clarté à ce sujet.

La secrétaire d’État explique la raison pour laquelle 
elle utilise les provisions corona: cela permet d’opérer un 
contrôle supplémentaire sur les dépenses. Il faut pouvoir 
tenir compte des circonstances qui sont exceptionnelles.

La secrétaire d’État regrette l’augmentation de la 
provision mais cette dernière est due à la deuxième et 
troisième vague du coronavirus. Dès que possible, cette 
provision sera diminuée.

Concernant le financement des investissements dans 
le cadre du plan de relance, il n’y a pas encore eu de 
redistribution. Les règles de suivi pour ces fonds sont 
en train d’être élaborées.

Concernant l’indexation et l’indice-pivot, 57,9 millions 
d’euros sont prévus dans la provision générale.

Concernant le montant de 110 millions d’euros pour 
Skeyes, la secrétaire d’État explique que la base légale 
n’était pas encore prévue et qu’il était, dès lors, impos-
sible d’inscrire ce montant dans le budget.
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De staatssecretaris oppert dat men een zekere grip 
op de begroting moet houden om de schuldgraad niet 
exponentieel te zien toenemen. Het deficit is buitenge-
woon groot. België kampt met structurele problemen 
en de overmatige schuldenlast moet dan ook worden 
beteugeld.

De in uitzicht gestelde marge is volgens de staats-
secretaris toereikend. Nog niet alle dossiers zijn goed-
gekeurd, zodat wellicht bepaalde budgetten kunnen 
worden vrijgemaakt. De resterende 32 miljoen euro 
heeft betrekking op uitzonderlijke dossiers.

D. Replieken

De heer Sander Loones (N-VA) dankt de staatssecre-
taris voor de antwoorden en vraagt om deze oefening 
te herhalen in de maand oktober.

De heer Christian Leysen (Open Vld) verzoekt de 
staatssecretaris om ook aandacht te besteden aan het 
beperken van de uitgaven in het kader van de coronacrisis. 
Gezien de grote hoeveelheid vaccins die de Europese 
landen aankopen moet het volgens hem toch mogelijk zijn 
om lagere prijzen te verkrijgen. Kan de staatssecretaris 
aangeven in hoeverre dit een aandachtspunt is bij de 
onderhandelingen die de Europese Commissie voert 
met de grote farmabedrijven?

Mevrouw Gitta Vanpeborgh (Vooruit) benadrukt even-
eens dat het belangrijk is om deze oefening te herhalen 
na het zomerreces.

II. — STAND VAN ZAKEN BETREFFENDE  
DE INTERDEPARTEMENTALE PROVISIE EN  

DE PROVISIE NIEUW BELEID

A. Inleidende uiteenzetting

Mevrouw Eva De Bleeker, staatssecretaris voor 
Begroting en Consumentenbescherming, toegevoegd 
aan de minister van Justitie en Noordzee, zal in dit deze 
tweede deel dieper ingaan op de algemene provisie en 
de provisie nieuwe initiatieven.

Net als bij de vorige presentatie, zal de staatssecre-
taris uitleggen hoe beide provisies werden opgebouwd, 
wat momenteel de stand van zaken is, wat reeds werd 
herverdeeld en een aantal zaken voor de nabije toe-
komst waarover reeds de nodige informatie kan worden 
verschaft.

Vooreerst staat de staatssecretaris stil bij de opbouw 
van de algemene provisie. In de algemene provisie werd 

La secrétaire d’État considère qu’il faut garder un 
certain contrôle sur le budget afin de ne pas voir la 
dette s’envoler. Le déficit est extrêmement grand. Il y a 
des problèmes structurels en Belgique et il convient de 
s’attaquer à ce problème de surendettement.

Concernant la marge, la secrétaire d’État considère 
qu’elle est suffisante. Tous les dossiers n’ont pas encore 
été approuvés, ce qui permettra sans doute de dégager 
certains budgets. Les 32 millions restants concernent 
des dossiers exceptionnels.

D. Répliques

M. Sander Loones (N-VA) remercie la secrétaire 
d’État pour ses réponses et lui demande de répéter cet 
exercice au mois d’octobre.

M. Christian Leysen (Open Vld) demande à la secré-
taire d’État de veiller également à limiter les dépenses 
effectuées dans le contexte de la crise du coronavirus. 
Compte tenu de la grande quantité de vaccins achetés 
par les pays européens, il devrait selon lui être possible 
d’obtenir des prix plus bas. La secrétaire d’État peut-elle 
indiquer dans quelle mesure il s’agit d’un point d’attention 
dans les négociations que la Commission européenne 
mène avec les grandes entreprises pharmaceutiques?

Mme Gitta Vanpeborgh (Vooruit) souligne, elle aussi, 
l’importance de réitérer cet exercice après les vacances 
d’été.

II. — ÉTAT DES LIEUX CONCERNANT  
LA PROVISION INTERDÉPARTEMENTALE ET  

LA PROVISION POLITIQUE NOUVELLE

A. Exposé introductif

Dans cette deuxième partie, Mme Eva De Bleeker, 
secrétaire d’État au Budget et à la Protection des 
consommateurs, adjointe au ministre de la Justice et 
de la Mer du Nord, examine plus en détail la provision 
générale et la provision des nouvelles initiatives.

Tout comme pour la présentation précédente, la secré-
taire d’État explique comment les deux provisions ont été 
constituées, puis elle examine l’état actuel des choses, 
ce qui a déjà été redistribué et, enfin, certaines choses 
qui vont se dérouler prochainement et pour lesquelles 
elle est déjà en mesure de fournir plus d’informations.

Tout d’abord, la Secrétaire d’État évoque la constitution 
de la provision générale. Dans la provision générale, un 
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een bedrag van 437,340 miljoen euro aan vastleggingen 
en 380,362 miljoen euro aan vereffeningen opgenomen. 
Het grootste gedeelte van dit bedrag dient voor gerechts-
kosten en andere diverse uitgaven. Daarnaast zijn er 
bedragen voor het sociaal akkoord Comité A, welzijn, het 
nationaal pact voor strategische investeringen, brexit, de 
indexering, FEDASIL en de terugtrekking uit Afghanistan. 
Deze stand van zaken houdt nog geen rekening met de 
aanpassing ten gevolge van de budgetcontrole.

In de provisie nieuw beleid staat een bedrag inge-
schreven van 350 miljoen euro aan vastleggingen en 
vereffeningen. Dit bedrag zal worden verdeeld naar de 
Federale Politie, de brandweer, justitie, Asiel en migratie, 
sociaal tarief en de klimaatfinanciering.

Vervolgens geeft de staatssecretaris een stand van 
zaken van de algemene provisie. Via vijf verschillende 
herverdelingsbesluiten werd reeds 81,149 miljoen euro 
in vastleggingen en 84,783 miljoen euro in vereffeningen 
verdeeld.

Voor de provisie nieuwe initiatieven werd via twee 
herverdelingsbesluiten een bedrag van 227,363 miljoen 
euro in vastleggingen en 222,483 miljoen euro in veref-
feningen verdeeld.

Vervolgens gaat de staatssecretaris in op het deel 
van de algemene provisie dat reeds herverdeeld is. 
Het grootste gedeelte van hetgeen reeds werd verdeeld 
slaat op de gerechtskosten. Hiervoor werd reeds een 
bedrag van 70,954 miljoen euro in vastleggingen en 
vereffeningen verdeeld. Verder werd een bedrag van 
9,695 miljoen euro in vastleggingen en 13,329 miljoen 
euro verdeeld voor diverse beslissingen en werd nog 
respectievelijk 158 000 euro en 500 000 euro in vastleg-
gingen en verheffingen verdeeld in het kader van brexit 
en het nationaal pact.

Wat het reeds herverdeeld deel van de provisie nieuwe 
initiatieven 2021 betreft legt de staatssecretaris uit dat er 
reeds kredieten werden uitgekeerd aan de brandweer, 
voor de versterking van justitie, voor het sociaal tarief 
en voor asiel en migratie.

Tot slot meldt de staatssecretaris dat er nog twee 
verdelingsbesluiten in het administratieve proces zit-
ten voor een totaalbedrag van 104,654 miljoen euro in 
vastleggingen en 107,518 miljoen euro in vereffeningen. 
Hierdoor zal er nog voor ongeveer 20 miljoen euro be-
schikbaar blijven in deze provisie.

montant de 437 340 millions d’euros en engagements et 
de 380 362 millions d’euros en liquidations a été prévu. 
La majeure partie de ce montant est prévue pour les 
frais juridiques et autres dépenses diverses. En outre, 
des montants sont prévus pour l’accord social Comité A, 
le bien-être, le pacte national pour les investissements 
stratégiques, le Brexit, l’indexation, FEDASIL et le retrait 
d’Afghanistan. Cet état des lieux ne tient pas encore 
compte de l’ajustement résultant du contrôle budgétaire.

La provision “Politique nouvelle” comprend un montant 
de 350 millions d’euros en engagements et liquidations. 
Ce montant sera réparti entre la police fédérale, les 
pompiers, la Justice, l’Asile et la Migration, le tarif social 
et le financement climatique.

La secrétaire d’État donne ensuite un état des lieux 
de la provision générale. Cinq arrêtés de réallocation 
différents ont déjà permis de répartir 81,149 millions 
d’euros d’engagements et 84,783 millions d’euros de 
liquidations.

En ce qui concerne la provision destinée aux nou-
velles initiatives, deux arrêtés de réallocation ont été 
adoptés, l’un pour des engagements à concurrence de 
227,363 millions d’euros et l’autre pour des liquidations 
à hauteur de 222,483 millions d’euros.

La secrétaire d’État aborde ensuite la provision géné-
rale déjà réaffectée. La plus grande partie de ce qui a déjà 
été alloué concerne les frais de justice. Un montant de 
70,954 millions d’euros en engagements et liquidations 
a déjà été distribué à cette fin. En outre, 9,695 millions 
d’euros en engagements et 13,329 millions d’euros en 
liquidations ont été alloués pour diverses décisions et 
158 000 euros et 500 000 euros ont été alloués res-
pectivement pour des engagements et des liquidations 
dans le cadre du Brexit et du pacte national.

En ce qui concerne la part de la provision des nouvelles 
initiatives déjà réaffectée, la secrétaire d’État explique 
que des crédits ont déjà été versés aux pompiers, pour 
le renforcement de la Justice, pour le tarif social et à 
l’Asile et la Migration.

Enfin, la secrétaire d’État annonce que deux arrêtés 
de répartition sont encore en cours de procédure admi-
nistrative. Ceci pour un montant total de 104,654 millions 
d’euros en engagements et de 107,518 millions d’euros en 
liquidations. Cela signifie qu’il restera environ 20 millions 
d’euros de disponibles dans cette provision.
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B. Vragen van de leden

M. Sander Loones (N-VA) vraagt of de staatssecre-
taris een overzicht kan geven van de financiering van 
de ministeriële kabinetten vanuit de provisies sinds de 
start van de regering in oktober 2020.

M. Wouter Vermeersch (VB) stelt vast dat er voor 
de provisie nieuwe initiatieven 2021 reeds een bedrag 
van 35 miljoen euro is herverdeeld voor het asiel- en 
migratiebeleid. Kan de staatssecretaris hierover meer 
details verschaffen?

M. Marco Van Hees (PVDA-PTB) merkt op dat de 
minister van Justitie heeft aangekondigd dat hij gebruik 
zal maken van uitvoeringsbesluiten om zijn nieuw beleid 
inzake justitie vorm te geven. Kan de staatssecretaris 
aangeven in hoeverre dit strookt met het normale begro-
tingsbeheer en het gebruik van provisies? Werd hierover 
overleg gepleegd met de staatssecretaris?

M. Christian Leysen (Open Vld) stelt vast dat in de 
algemene provisie 2021 een vastleggingskrediet van 
188 miljoen euro is opgenomen voor gerechtskosten en 
diversen. Hierbij gaat het voornamelijk om advocaten-
kosten. Volgens de spreker zou de federale overheid de 
kosten kunnen drukken door zelf hooggespecialiseerde 
juristen aan te werven die de overheid zelf zouden kun-
nen verdedigen in de vele rechtszaken.

Vervolgens vraagt de spreker ook meer uitleg over 
het krediet van 173 000 euro voor de terugbetaling van 
Skype.

Tot slot roept de heer Leysen de staatssecretaris op 
om zo weinig mogelijk gebruik te maken van provisies 
in de toekomst. Het gebruik moet worden beperkt tot 
uitzonderlijke gevallen. Ook herhaalt de spreker zijn plei-
dooi om de uitgaven na de coronacrisis onder controle 
te houden en ook aandacht te besteden aan mogelijke 
besparingen.

Mme Vanessa Matz (cdH) komt terug op de voorstelling 
van het nieuwe beleid inzake justitie door de minister van 
Justitie. Dit nieuw beleid werd uitgewerkt door middel 
van een uitvoeringsbesluit. Een bedrag van 125 miljoen 
euro zou daarvoor komen vanuit de interdepartemen-
tale provisie. Gaat het om het bedrag dat in de initiële 
begroting 2021 was ingeschreven voor nieuw beleid via 
de provisie nieuw beleid? Aan welke specifieke posten 
zal het bedrag van 125 miljoen euro worden besteed? 
Over welke tijdspanne zal het bedrag van 125 miljoen 
euro worden besteed? Voor 2022, 2023 en 2024 wer-
den er voor justitie respectievelijk bijkomende kredieten 
aangekondigd van 175 miljoen euro, 225 miljoen euro en 

B. Questions des membres

M. Sander Loones (N-VA) demande à la secrétaire 
d’État s’il est possible d’obtenir un aperçu du financement 
des cabinets ministériels provenant des provisions depuis 
l’entrée en fonction du gouvernement en octobre 2020.

M. Wouter Vermeersch (VB) constate que pour la 
provision nouvelles initiatives 2021, un montant de 
35 millions d’euros a déjà été réaffecté à l’Asile et à la 
Migration. La secrétaire d’État pourrait-elle fournir plus 
de détails à ce propos?

M. Marco Van Hees (PVDA-PTB) fait observer que 
le ministre de la Justice a fait part de son intention de 
recourir à des arrêtés d’exécution pour concrétiser sa 
nouvelle politique en matière de justice. La secrétaire 
d’État pourrait-elle indiquer dans quelle mesure cette 
décision est conforme à la gestion budgétaire normale 
et au recours à des provisions? A-t-elle été consultée 
à ce sujet?

M. Christian Leysen (Open Vld) constate qu’un crédit 
d’engagement de 188 millions d’euros a été inscrit dans 
la provision générale 2021 pour les frais de justice et 
divers. Il s’agit principalement de frais d’avocat. Selon 
l’intervenant, l’État fédéral pourrait comprimer les coûts 
en recrutant lui-même des juristes hautement spécia-
lisés qui pourraient défendre l’État dans les nombreux 
procès le concernant.

L’intervenant demande ensuite également des préci-
sions à propos du crédit de 173 000 euros prévu pour 
le remboursement de Skype.

Enfin, M. Leysen appelle la secrétaire d’État à recourir 
le moins possible aux provisions à l’avenir. Le recours 
à ces provisions doit être limité aux cas exceptionnels. 
L’intervenant préconise une nouvelle fois de maintenir 
les dépenses sous contrôle après la crise du coronavirus 
et d’accorder également une attention aux économies 
potentielles.

Mme Vanessa Matz (cdH) revient sur les nouvelles 
initiatives en matière de justice présentées par le ministre 
de la Justice. Ces nouvelles initiatives ont été élabo-
rées au moyen d’un arrêté d’exécution. Un montant de 
125 millions d’euros prévu à cet effet proviendrait de la 
provision interdépartementale. S’agit-il du montant qui 
était inscrit dans le budget initial 2021 pour les politiques 
nouvelles par le biais de la provision nouvelles initiatives? 
À quels postes spécifiques ce montant de 125 millions 
d’euros sera-t-il consacré? Sur quel laps de temps le 
montant de 125 millions d’euros sera-t-il dépensé? Pour 
2022, 2023 et 2024, des crédits supplémentaires de 
respectivement 175 millions d’euros, 225 millions d’euros 
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250 miljoen euro. Alhoewel de spreekster de bijkomende 
middelen voor justitie verwelkomt bleef de minister van 
Justitie bijzonder vaag over de affectatie ervan. Kan 
de staatssecretaris hierover meer details verschaffen?

C. Antwoorden van de staatssecretaris

Mevrouw Eva De Bleeker, staatssecretaris voor 
Begroting en Consumentenbescherming, toegevoegd 
aan de minister van Justitie en Noordzee, antwoordt 
dat er in 2021 enkele achterstallige facturen van de 
kabinetten van de vorige regering werden betaald via 
de provisie. De staatssecretaris zal schriftelijk nog bij-
komende details bezorgen.

De staatssecretaris zal ook bijkomende schriftelijke 
informatie bezorgen over het bedrag van 35 miljoen euro 
dat reeds is herverdeeld voor het asiel- en migratiebeleid 
in de provisie nieuwe initiatieven 2021.

Hetzelfde geldt voor de vragen over het nieuwe beleid 
van de minister van Justitie. Aangezien het om toekomstig 
beleid gaat, zijn nog niet alle details gekend. De staats-
secretaris zal trachten zo duidelijk mogelijk schriftelijk 
te antwoorden.

Op de vraag met betrekking tot de gerechtskosten 
antwoordt de staatssecretaris dat daar, naast advoca-
tenkosten, ook schadevergoedingen onder begrepen 
worden. Het voorstel om hooggespecialiseerde juristen 
aan te werven wordt momenteel onderzocht. De staats-
secretaris verzekert dat alle uitgaven kritisch worden 
bekeken.

De terugbetaling aan Skype kadert in een terugbeta-
ling ten gevolge van een contractueel geschil.

D. Replieken en bijkomende antwoorden

De heer Sander Loones (N-VA) merkt op dat de vorige 
minister van Begroting ook transparant was over het 
gebruik van de provisies. Het is een goede zaak dat de 
staatssecretaris de traditie van haar voorganger voortzet.

De spreker kijkt met veel belangstelling uit naar de 
schriftelijke antwoorden die de staatssecretaris nog 
zal bezorgen over het nieuwe aangekondigde beleid 
inzake justitie waarrond toch nog veel onduidelijkheid 
blijft bestaan.

Daarnaast hoopt de spreker ook meer duidelijkheid 
te krijgen in het najaar over de 1,2 miljard euro aan 
nieuwe initiatieven die de regering heeft aangekondigd 

et 250 millions d’euros ont été prévus pour la justice. 
Même si l’intervenante salue les montants supplémen-
taires prévus en faveur de la justice, elle déplore que le 
ministre de la Justice soit resté particulièrement vague 
sur leur affectation. La secrétaire d’État pourrait-elle 
fournir de plus amples détails à ce sujet?

C. Réponses de la secrétaire d’État

Mme Eva De Bleeker, secrétaire d’État au Budget et 
à la Protection des consommateurs, adjointe au ministre 
de la Justice et de la Mer du Nord, répond que quelques 
arriérés de factures des cabinets du gouvernement 
précédent ont été payés au moyen de la provision en 
2021. La secrétaire d’État fournira encore des précisions 
supplémentaires par écrit.

La secrétaire d’État transmettra aussi des informa-
tions complémentaires par écrit à propos du montant de 
35 millions d’euros déjà réaffecté à la politique d’asile et 
de migration dans la provision “nouvelles initiatives 2021”.

Elle fera de même pour les questions concernant la 
nouvelle politique du ministre de la Justice. Dès lors qu’il 
s’agit d’une politique à l’avenir, tous les détails ne sont 
pas encore connus. La secrétaire d’État s’efforcera de 
fournir des réponses écrites aussi claires que possible.

En réponse à la question relative aux frais de justice, 
la secrétaire d’État indique que ces frais englobent, 
outre les frais d’avocat, les indemnisations à verser. La 
proposition de recruter des juristes hautement spéciali-
sés est en cours d’examen. La secrétaire d’État assure 
que chaque dépense est soumise à un examen critique.

Le remboursement effectué en faveur de Skype 
découle d’un différend contractuel.

D. Répliques et réponses complémentaires

M. Sander Loones (N-VA) fait observer que la ministre 
du Budget précédente faisait elle aussi preuve de trans-
parence à l’égard de l’utilisation des provisions. Il est 
positif que la secrétaire d’État perpétue la tradition de 
sa prédécesseure.

L’intervenant a hâte de lire les réponses écrites que 
la secrétaire d’État fournira au sujet de la nouvelle 
politique annoncée en matière de justice, à propos 
de laquelle de nombreuses zones d’ombre subsistent 
néanmoins encore.

Par ailleurs, l’intervenant espère obtenir, à l’automne, 
plus de précisions sur les nouvelles initiatives que le 
gouvernement a annoncées, dont le coût atteindra 
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en ook over de financiering ervan. De spreker vraagt 
zich af hoe de selectie van de projecten zal gebeuren 
en hoe de investeringen zullen worden gekoppeld aan 
de nodige hervormingen.

De heer Marco Van Hees (PVDA-PTB) kaart nogmaals 
het problematisch gebruik van provisies aan. Indien de 
regering zichzelf zou opleggen om niet met provisies 
te werken en alles in basisallocaties op te nemen zou 
het reeds lang duidelijk zijn wat er exact bedoeld wordt 
met het nieuwe beleid inzake justitie. Het gebruik van 
provisies maakt dit echter onmogelijk waardoor de 
vaagheid blijft regeren.

Het gebruik van provisies dient bovendien beperkt te 
blijven voor urgente en uitzonderlijke situaties. Ten tijde 
van corona kon de heer Van Hees daarvoor nog enig 
begrip voor opbrengen. Er is echter geen enkel argument 
om ook voor nieuw beleid en nieuwe investeringen beroep 
te blijven doen op provisies. De spreker betreurt dat de 
regering door provisies te blijven hanteren een gedegen 
parlementaire begrotingscontrole onmogelijk maakt.

De heer Christian Leysen (Open Vld) herhaalt zijn 
pleidooi om de gerechtskosten onder controle te houden. 
Een spending review kan zijns inziens soelaas bieden.

De heer Sander Loones (N-VA) vraagt naar een 
stand van zaken met betrekking tot de opmaak van de 
begroting 2022.

Mevrouw Eva De Bleeker, staatssecretaris voor 
Begroting en Consumentenbescherming, toegevoegd 
aan de minister van Justitie en Noordzee, antwoordt 
dat er momenteel technische besprekingen plaats-
vinden met de kabinetten en de administraties. Een 
begrotingsconclaaf op regeringsniveau is gepland voor 
24 en 25 september. Voorlopig ziet het ernaar uit dat 
de begrotingsdocumenten bij de Kamer zullen worden 
ingediend rond 18 oktober.

De rapporteur, De voorzitster,

Wouter VERMEERSCH Marie-Christine MARGHEM

1,2 milliard d’euros, ainsi que sur leur financement. 
L’intervenant se demande comment la sélection des 
projets se déroulera et comment ces investissements 
seront conjugués aux réformes nécessaires.

M. Marco Van Hees (PVDA-PTB) dénonce à nouveau 
l’utilisation problématique des provisions. Si le gouverne-
ment s’était contraint de ne pas recourir aux provisions et 
d’inscrire tous les montants dans les allocations de base, 
nous connaîtrions déjà, depuis longtemps, le coût exact 
de la nouvelle politique qui sera menée en matière de 
justice. Le recours aux provisions ne le permet toutefois 
pas, si bien que le flou persiste.

Le recours aux provisions devrait par ailleurs se 
limiter aux situations urgentes et exceptionnelles. Si 
M. Van Hees pouvait comprendre que l’on y ait recours 
durant la crise du coronavirus, rien ne justifie toutefois 
de continuer à y recourir pour financer également une 
nouvelle politique et de nouveaux investissements. 
L’intervenant regrette que le gouvernement empêche le 
Parlement de mener un contrôle budgétaire de qualité 
en continuant à recourir aux provisions.

M. Christian Leysen (Open Vld) réitère son plaidoyer 
en faveur de la maîtrise des frais de justice. Il estime 
qu’une analyse des dépenses pourrait y contribuer.

M. Sander Loones (N-VA) s’enquiert de l’état d’avan-
cement de l’élaboration du budget 2022.

Mme Eva De Bleeker, secrétaire d’État au Budget et 
à la Protection des consommateurs, adjointe au ministre 
de la Justice, chargé de la Mer du Nord, répond que des 
discussions techniques sont en cours entre les cabinets 
et les administrations. Le gouvernement prévoit de se 
réunir en conclave budgétaire les 24 et 25 septembre. 
Pour l’heure, le dépôt des documents budgétaires à la 
Chambre est prévu pour le 18 octobre environ.

Le rapporteur, La présidente,

Wouter VERMEERSCH Marie-Christine MARGHEM
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